
Zápis 

z Členské schůze dobrovolného svazku obcí   

„Mikroregion Žďársko“  1/2025 

 

konané dne 21. května 2025 v 15.00 hodin v zasedací místnosti MěÚ ve Žďáře nad Sázavou 

Přítomni: viz. prezenční listina (23 členů DSO + 1 plná moc, p. Hušek přišel v 15.10 h., p. Váša 

přišel v 16.30 h.) 

Hosté:  Ing. Hájek, p. Sovák advokát, Ing. Wurzelová, Ing. Vlček  

Omluveni: Ing. Mrkos, p. Váša, p. Křížová, p. Frohlich 

 

Navržený program jednání: 

1. Zahájení 

2. Schválení programu 

3. Administrativní záležitosti 

4. Účetní závěrka, závěrečný účet, zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření 

5. Výroční zpráva o činnosti a hospodaření svazku 

6. Odpadové hospodářství, příprava VZ na svozovou firmu 

7. Transformace mikroregionu na společenství obcí 

8. Různé, diskuse 

9. Závěr 

 

1. Zahájení 

Jednání členské schůze zahájil v 15.00 hodin člen Rady Mikroregionu Žďársko p. Havlíček. Bylo 

to po omluvě předsedy a posléze i místopředsedy mikroregionu. Po přivítání všech přítomných 

oznámil zahájení jednání členské schůze. 

Přítomné přivítala také manažerka mikroregionu a představila přítomné hosty. 

 

2. Schválení programu  

Přítomni byli seznámeni s navrženým programem jednání. Byli vyzváni k návrhům na doplnění 

programu. Nikdo z přítomných k programu připomínky nevznesl, proto bylo přistoupeno 

k hlasování o programu. 

 



 

Usnesení č.01/2025/01 

Členská schůze DSO Mikroregion Žďársko schvaluje navržený program jednání členské 

schůze č.1/2025 

Hlasování č.1:  pro: 23           proti: 0            zdržel se: 0                    Usnesení bylo přijato 

Ing. Hušek dorazil na členskou schůzi později. 

 

3. Administrativní záležitosti 

Za ověřovatele zápisu byl navržen  p. Jiří Šikl a p. Petr Řádek, za zapisovatelku p. Vráblová. 

Nikdo z přítomných k tomu neměl žádné připomínky a navržení s tím souhlasili. 

Usnesení č.02/2025/01 

Členská schůze DSO Mikroregion Žďársko schvaluje navržené ověřovatele zápisu z Členské 

schůze Mikroregionu Žďársko 1/2025 p. Šikla a p. Řádka, za zapisovatelku p.  Vráblovou 

Hlasování č.2:   pro:  23          proti: 0            zdržel se: 0              Usnesení bylo přijato 

Ing. Hušek dorazil později. 

 

4. Účetní závěrka, závěrečný účet, zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření 

P. Havlíček přítomným připomněl, že uvedené dokumenty obdrželi všichni mailovou poštou 

s povinností zveřejnění všech dokladů na úředních deskách členských obcí min. 15 dnů před 

konáním členské schůze.  

Přítomní byli seznámeni s: 

 Účetní závěrkou DSO Mikroregionu Žďársko za rok 2024 vč. příloh 

 Návrhem Závěrečného účtu za rok 2024 vč. příloh 

 Zprávou o výsledku přezkoumání hospodaření DSO Mikroregion Žďársko za 

rok 2024 

 

Vyzval přítomné k diskuzi nad dokumenty. Nikdo k nim neměl žádné připomínky. 

Usnesení č.03/2025/01 

Členská schůze DSO Mikroregion Žďársko schvaluje Závěrečný účet Mikroregionu Žďársko 

za rok 2024 v předloženém znění bez výhrad 

Hlasování č.3:  pro: 24           proti: 0            zdržel se: 0                    Usnesení bylo přijato 



Usnesení č.04/2025/01 

Členská schůze DSO Mikroregion Žďársko schvaluje Účetní závěrku Mikroregionu Žďársko 

za rok 2024 v rozsahu předložených podkladů 

Hlasování č.4:  pro: 24           proti: 0            zdržel se: 0                    Usnesení bylo přijato 

 

Usnesení č.05/2025/01 

Členská schůze DSO Mikroregion Žďársko schvaluje Zprávu o výsledku přezkoumání 

hospodaření Mikroregionu Žďársko za rok 2024 v předloženém znění bez výhrad 

Hlasování č.5:  pro: 24           proti: 0            zdržel se: 0                    Usnesení bylo přijato 

 

Manažerka upozornila na nutnost zveřejnění schválených dokumentů na úřední desky všech 

členských obcí svazku do 15 dnů od schválení členskou schůzí. 

 

5. Výroční zpráva o činnosti a hospodaření Mikroregionu Žďársko za rok 2024 

 

Předseda představil Výroční zprávu o činnosti a hospodaření Mikroregionu Žďársko za rok 
2024. 
Přednesl výši příjmů a výdajů v roce 2024 a v čem spočívaly. 
Nikdo k výroční zprávě neměl připomínky ani dotazy. 
 

Usnesení č.06/2025/01 

Členská schůze DSO Mikroregion Žďársko schvaluje Výroční zprávu o činnosti a 
hospodaření Mikroregionu Žďársko za rok 2024 v předloženém znění 
 

Hlasování č.6:   pro: 24           proti: 0            zdržel se: 0                     Usnesení bylo přijato 

 

6. Odpadové hospodářství, příprava VZ na svozovou firmu 

Předseda přednesl aktuální situaci v přípravě na veřejnou zakázku na svozovou firmu a předal 

slovo Ing. Wurzelové, vedoucí odboru komunálních služeb na Městském úřadě ve Žďáře nad 

Sázavou. 

Ing. Wurzelová přítomné seznámila s postupem příprav města Žďár na veřejnou zakázku. 

Opětovně přítomným připomněla, proč se VZ bude realizovat - zastaralá smlouva s již 

neexistující firmou ODAS, kterou nahradila firma AVE -  veškeré změny byly řešeny dodatky ke 



smlouvě. Dodatků je již mnoho a i auditoři doporučili městu narovnání tohoto chaotického 

stavu. 

Proto se přistoupilo k realizaci veřejné zakázky.  

Město řeší podklady a přílohy k VZ a dává je k dispozici ostatním přihlášeným členům DSO. 

Upozornila na dlouhou a precizní přípravu všech potřebných podkladů od města, potažmo 

jednotlivých členů svazku a nutnou podporu a spolupráci s právníky. 

Město pracuje se smluvně zajištěnou podporou advokátní kanceláře Urban legal, s níž má 

podepsanou objednávku i mikroregion za své členy účastnící se VZ. 

Slovo dostal p. Sovák advokát a přednesl postup prací na VZ. 

Zakázka bude realizována jako společné zadání (společná zadávací dokumentace), ale každá 

obec bude podepisovat svou smlouvu s vítěznou firmou. 

Rozebíralo se vyplňování katalogových listů, přílohy VZ. Příloha je složitá a jejím smyslem je 

popis odpadového hospodářství v jednotlivých obcích.  

Zaznělo, že malé obce to nezvládnou, a tak p. Havlíček po domluvě s manažerkou nabídl, že to 

rada DSO předpřipraví a obce si to potom zkontrolují a doplní. 

Shrnutí: 

 VZ formou společného zadání – jednotliví členové MRG – samostatné smlouvy 

 Podepsaná objednávka na právní služby  

 1. fáze podkladů – sumarizace nádob, harmonogram svozů, odkaz na web o OH, 

Hlášení za r. 2022, 2023 a 2024 

 2. fáze – zaslány KL ZR (katalog. listy) a vzorové ceníky Zr  k prostudování a případným 

dotazům 

 Nutnost přepracování KL a ceníku pro potřeby každé obce nebo skupin obcí se 

stejným OH 

 Dle podkladů právníci zpracují zadávací podmínky pro všechny obce včetně návrhu 

smluv 

 Dotazy k podkladům do konce května na manažerku  

 Do 8.6. – předání veškerých podkladů k dalšímu postupu 

 Červen – doladění společných dokumentů ze strany advok. kanceláře, předběžná 

tržní konzultace (PTK)-  nejméně s AVE  

 Konec června, začátek července – finalizace podkladů s výstupy PTK 

 Konec července - vyhlášení veř. zakázky  



7. Transformace mikroregionu na společenství obcí 

Slovo dostal Ing. Hájek předseda Společenství obcí Pacovsko a zároveň ambasador pro vznik 

společenství obcí pro Kraj Vysočinu. Přítomné seznámil se smyslem zakládání společenství obcí 

(SO).  

Nejedná se o skryté slučování obcí, ale naopak díky efektivní spolupráci a sdílení zdrojů 
mohou obce lépe čelit ekonomickým a administrativním výzvám, což může snížit tlak na 
jejich slučování. 
Společenství obcí je založeno na dobrovolné spolupráci mezi obcemi, nikoli na nuceném 
slučování. Obce si samy volí, zda a jak budou spolupracovat, jaké agendy budou sdílet. 
Zároveň si každá obec zachovává svou právní subjektivitu a samostatnost. 
Společenství obcí neznamená ztrátu identity nebo autonomie jednotlivých obcí. Právě díky 
společenství obci mohou diskuse o slučováni obcí ustat.  
 
Nastínil snahy ministerstva vnitra o transformace současných dobrovolných svazků 
- Potřeba pokrytí území a komunikace s MV 
- Finanční podpora na administrativního zaměstnance 
- Podpora v rámci dotací apod. 
 
Rozdíly oproti DSO 
- Mikroregionální záběr 
- Členství a územní záběr specificky upraven zákonem 
- Zapojení do výkonu veřejné správy – sdílený výkon správních činností a dalších aktivit 
spojených s chodem obcí 
- Podpora činnosti ze stravy MV – metodická podpora, finanční  
- Standardizace orgánů a vnitřního fungování 
 
Protože Mikroregion Žďársko splňuje podmínky transformace, doporučil Ing. Hájek 
transformovat na SO. Popsal nastavení a fungování SO Pacovsko - zdroje příjmů, 
poskytované služby, počet zaměstnanců. 
 
Doporučil v upravených stanovách, které obdržel od manažerky, nahradit pozici manažerky za 

vedoucí kanceláře společenství obcí. Takto by to mělo být ukotveno v zákoně a eliminovali 

bychom prý následnou úpravu stanov. 

Manažerka souhlasila a doporučenou změnu ve stanovách bezodkladně provede. 

  

Přítomní se zapojili do diskuze a ptali se zejména na smysl transformace, vyslovili obavu 

z budoucího možného ukládání povinností.  

Řešilo se možné sdílení např. účetních z malých obcí, speciálních zaměstnanců v oblasti 

školství a sociálních služeb. 

 



Manažerka sdělila, že v transformaci smysl vidí a určitě se bude snažit, aby proběhla co nejlépe 

a mohla se čerpat dotace na činnost a plat zaměstnance. V budoucnu by, dle informací ze 

semináře, podpora měla být směřována přímo ze státního rozpočtu, nikoliv formou dotace.  

Slíbila, že ihned po úpravě stanov je rozešle všem členům DSO ke schválení na zastupitelstvech 

i se zněním usnesení. 

Úkol pro manažerku: Rozeslání návrhu stanov všem členům svazku ke schválení 

 

8. Různé, diskuze 

Vystoupil Ing. Vlček – vedoucí finančního odboru MěÚ a seznámil přítomné s nabídkou 

možnosti připojit se k virtuálnímu sdružení peněz na účtech obcí a příspěvkových organizací. 

V souhrnu by se jednalo o vysokou částku a z toho plynoucí velmi zajímavé zúročení.  Takové 

by jednotlivci nikdy nezískali. 

V diskuzi zazněl argument, že peníze se takto i lépe dají zúročit i jiným způsobem 

(terminované vklady, spořící účty), což někteří zástupci obcí využívají.  

Ing. Vlček slíbil poskytnout podklady k prostudování. 

 

Diskuze probíhala průběžně, především u bodu Odpadové hospodářství. Na dotazy odpovídala 

jak p. Wurzelová, tak p. Sovák, p. Havlíček nebo manažerka svazku. 

 

Do diskuze bylo předneseno téma špatného pokrytí některých obcí mobilními operátory. 

Manažerka vysvětlila, jak v minulosti postupovala – dopis na telekomunikační úřad, probíhalo 

měření síly signálu, výstupy rozdílné než mají zkušenosti zástupci obcí, schůzka se senátorem, 

aby zkusil komunikovat za obce on. 

Pan starosta z Březí nad Oslavou sdělil, že u nich byl také špatný signál a již byli kontaktováni 

zaměstnanci firmy CETIN, kteří provedli místní šetření a již provádějí kroky ke stavbě nového 

vysílače. 

Pan starosta poskytne kontaktní údaje na pracovníka firmy CETIN manažerce a ta bude jednat 

i o dalších obcích se špatným pokrytím.  

 

Úkol pro manažerku: jednat s firmou CETIN o postupu řešení špatného pokrytí obcí DSO 

mobilními operátory 

 

 



9. Závěr 

Na závěr p. Havlíček poděkoval všem přítomným za účast, popřál hezký zbytek dne a po 

rozloučení se manažerky se všemi přítomnými bylo jednání Členské schůze DSO Mikroregion 

Žďársko ukončeno  v 17.15 hodin.    

                                                                         

 Přílohy:  

Schválený Závěrečný účet za rok 2024, Účetní závěrka, Zpráva o výsledku přezkoumání 

  

                 

               

 

P. Martin Havlíček     

 

                                                                                                         Zápis ověřil: p. Šikl, p. Řádek    

 

 

Zapsala:  Ing. Ilona Vráblová                            

 


